
 

 

Ministeren 
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Sundhedsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 09. marts 2022 har udvalget efter ønske fra Martin Geertsen (V) stillet 

mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 509 

Vil ministeren redegøre for udviklingen i optaget på tandplejerstudiet, over de se-

neste 5 år? 

Svar 

Det fremgår af tabel 1, at optaget på tandplejeruddannelsen de seneste fem år i 

gennemsnit har ligget på omkring 129 årligt, mens antallet af fuldførte fra uddan-

nelsen i samme periode har ligget på 119 i gennemsnit pr. år.  

 

Optaget på tandplejeruddannelsen er fastsat på baggrund af Sundhedsstyrelsens 

tandplejeprognose, som opdateres hvert 5. år af Tandplejens Prognose‐ og Di-

mensioneringsudvalg.  

 

Sundhedsministeriet har på baggrund af tandplejerprognosen anbefalet Uddannel-

ses- og Forskningsministeriet at fastholde optaget, således at der uddannes ca. 

110 tandplejere årligt.  

 

 

Tabel 1 

Udvikling i optag på tandplejeruddannelsen, antal, 2016-2020 

 2016 2017 2018 2019 2020 

Optag 111 136 125 134 139 

Fuldførte 119 108 120 122 128 
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